
Zápis z volebního jednání Klubu chovatelů plemene aubrac 
ze dne 27. 10. 2023 v Žitovlicích (Farma Pojedy)  

  
Program jednání: 
 
1. Volba člena Rady plemenné knihy aubrac 
2. Volba předsedy a zástupce předsedy Klubu aubrac ve výboru ČSCHMS 
3. Různé a diskuze  
4. Prohlídka chovu Farma Pojedy s.r.o. 
 
Průběh jednání: 
 
Úvod 
Jednání klubu zahájil v 10:15 Ing. Pavel Kozák, který zastupoval Klub při jednáních výboru svazu od úmrtí 
Ing. Aleše Kučery. Přivítal přítomné chovatele, předsedu Svazu, tajemnici a čestného člena Ing. Jaroslava 
Burdu (Bursia Praha). Seznámil s programem jednání, kterého se zúčastnilo 11 osob z toho 6 řádných členů 
(PK aubrac) ČSCHMS s právem volit/hlasovat. Prezenční listina je přílohou zápisu. Ing. David Hruška 
(člen Rady PK) požádal o možnost připojení online (bez možnosti hlasovat), protože se z pracovních důvodů 
nemohl jednání osobně zúčastnit.  
 
Ing. Kozák požádal o minutu ticha za zesnulého předsedu Klubu Ing. Aleše Kučeru a poděkoval.  

 
Jmenování orgánů zasedání 
Předsedající: Pavel Kozák  
Zapisovatel: Pavla Vydrová 
Ověřovatel: Miloslav Lukáš  
Volební/mandátová komise: Martina Soukupová, Lenka Kebusová 
Způsob volby (tajná volba/aklamace): aklamací  
Usnesení: Jednomyslně odsouhlaseno obsazení orgánů zasedání i způsob hlasování aklamací.  

 
1. Volba člena Rady plemenné knihy aubrac 

 
Z důvodu úmrtí člena Rady PK, Ing. A. Kučery, je třeba doplnit radu PK, která má pracovat v počtu pěti 
osob → zvolit jednoho nového člena. Ing. Kozák navrhl jako vhodného kandidáta Moniku Kebusovou 
(Farma Český ráj s.r.o.) → ráda se bude více angažovat, zná plány Ing. A. Kučery, jakým směrem chtěl, aby 
se Klub ubíral, proto kandidaturu přijímá.  
 
Hlasování: Kdo je pro, aby pátou členkou RPK aubrac byla Monika Kebusová? PRO: 5, proti:0, zdržel: 
1→ odsouhlaseno 
 
Usnesení: Rada plemenné knihy aubrac bude doplněna o nového člena Moniku Kebusovou (Farma Český 
ráj s.r.o.) a pracovat ve složení: Soukupová (předsedkyně), Kozák, Hruška, Valihrach a Kebusová.  
  
2. Volba předsedy a zástupce předsedy ve výboru klubu aubrac  
 
Volba předsedy Klubu/zástupce ve výboru 
Z důvodu úmrtí předsedy Klubu, Ing. A. Kučery, je třeba zvolit nového předsedu. Ing. Kozák navrhl na post 
předsedy Ing. Davida Hrušku (ředitele Střední školy zemědělské a veterinární Lanškroun), který je členem 
Rady PK aubrac. Ing. Hruška má podporu chovatelů, ale musel by rezignovat na post předsedy a člena 
Revizní komise ČSCHMS. Ing. Kozák požádal Ing. Hrušku o představení. 
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Hruška (online) – představil sebe a svou vizi směřování Klubu aubrac (obdobné názory jako Ing. Kučera), 
pokud bude cítit podporu řádných členů Klubu, tak přijme kandidaturu na předsedu Klubu a rezignuje na 
funkci v Revizní komisi ČSCHMS (pouze neví v jakém pořadí kroky učinit, aby to bylo právně v pořádku)  
 
Vydrová – v případě zvolení Ing. Hrušky do vedení Klubu by mohl být dán termín, od kterého začne funkční 
období předsedy, např. od 1. 11. 2023 s tím, že do té doby podá Ing. Hruška rezignaci na post člena Revizní 
komise a tím bude proces právně nenapadnutelný 
 
Kandidáti na předsedu Klubu 
• Ing. David Hruška (Střední škola veterinární a zemědělská Lanškroun - ředitel) → jednoznačná podpora 
• Další kandidát se nepřihlásil ani nebyl navržen 
 
Hlasování: Kdo je pro, aby předsedou Klubu aubrac, který bude zároveň zástupcem ve výboru, byl na 
nadcházející čtyřleté období zvolen Ing. David Hruška?  PRO: 6, proti: 0, zdržel: 0 → jednomyslně 
odsouhlaseno 
 
Usnesení: Klub chovatelů plemene aubrac bude při jednáních výboru Svazu zastupovat Ing. David Hruška, 
který bude zároveň předsedou Klubu AU a do konce října podá na sekretariát Svazu rezignaci na post člena 
Revizní komise ČSCHMS. Čtyřleté funkční období předsedy/zástupce v výboru začne 1. 11. 2023 s tím, že do 
té doby (31. 10.) bude Klub nadále zastupovat Ing. Pavel Kozák.  
 
Volba náhradníka ve výboru 
 
Kozák – rezignuje na funkci náhradníka, který zastupuje předsedu Klubu na jednáních výboru ČSCHMS 
v případně, kdy se nemůže předseda osobně účastnit. Funkci skládá k 31. 10. 2023 s tím, že čtyřleté funkční 
období nového náhradníka začne obdobně jako u předsedy Klubu 1. 11. 2023 
 
Hlasování: Kdo je pro, aby náhradníkem na zastupování Klubu ve výboru ČSCHMS byla na nadcházející 
čtyřleté období zvolena Martina Soukupová?  PRO: 5, proti: 0, zdržel: 1 → odsouhlaseno 
 
Náhradník ve výboru/místopředseda:  
• Martina Soukupová (Farma Pojedy) – předsedkyně Rady PK  
• Další kandidát se nepřihlásil ani nebyl navržen 
 
Usnesení: Náhradníkem na zastupování Klubu ve výboru ČSCHMS bude od 1. 11. 2023 na čtyřleté období 
Martina Soukupová (Farma Pojedy).  
 
Ing. Kozák – poděkoval za spolupráci, za hladký průběh voleb a apeluje na soudržnost klubu, jeho 
sjednocení a demokratickou diskusi  

 
1. Různé, diskuse  
 
Kozák – informoval o ukončení chovu aubrac na Agricoltory Tachov a.s. → členové berou na vědomí, 
situace všechny zasáhla, protože se jednalo o největší chov v ČR s velkým počtem kvalitních matek (ke 
konci roku 2022 bylo v PK aubrac zapsáno přes 660 ks plemenic, toto číslo nyní poměrně výrazně poklesne)  
 
Lukáš – zamyšlení nad prací Svazu, nad jednotou, krásou aubraců, cítí pozitivní náladu, popřál hodně zdaru 
chovatelům, apel na přípravu zvířat – věnovat se vodění a dennímu kontaktu se zvířaty 
 
Kozák – otázka bezrohosti u plemene aubrac → je na každém chovateli, jak k využívání bezrohé genetiky na 
svém chovu přistoupí (svobodné rozhodnutí každého), v nabídce jsou inseminační býci a aktuálně se na 
chovu pana Kačírka narodil první bezrohý býk v ČR, postupné využívání bezrohosti se uplatňuje u většiny 
masných plemen 
 



Kozák – navrhuje možnost svolat Klub na I. turnus (únor 2024) na OPB Cunkov - 7 býků v testu 
 
Kozák/Soukupová – poděkování za práci pro plemeno aubrac Ing. Jaroslavu Burdovi (Bursia Praha), 
čestnému členovi ČSCHMS  
 
Burda – poděkování za ocenění a představení aktuální nabídky inseminačních býků spol. Bursia Praha  
 
Marcel Nezbeda – představení nového člena   
 
Vydrová – gratulace úspěšným kandidátům, apel na sjednocení Klubu (zdá se na dobré cestě), včasné 
předávání zápisů na sekretariát Svazu (z RPK i klubů)  
 
Novotný – pogratuloval a popřál, ať se Klubu daří, navrhl možná společná jednání s Klubem FRP a Klubem 
Salers (aby byla zajištěna větší účast), pozval chovatele na VČS na Medlově 17. 9. 2024 
 
 
2. Závěr – občerstvení a prohlídka farmy 
 

 
 

Zapsala Pavla Vydrová 
Ověřil Miloš Lukáš 


